
دانش آموزان افغان تحت پوشش 
مدارس سما قرار می گیرند

ایسنا| با درخواست بنیاد بین المللی امید و یاری 
برای تحت پوشش قرار گرفتن دانش آموزان افغان 

توسط مدارس سما، موافقت شد. 
علیرض��ا رجای��ی، دبی��رکل بنی��اد بین المللی 
امید و یاری با اش��اره به برگزاری اجلاس روس��ای 
دانشگاه های جنوب شرق آسیا )آسایهل( در دانشگاه 
آزاد اصفهان گفت: در حاشیه این اجلاس که سالی 
یک بار در یکی از کش��ورهای عضو برگزار می شود، 
حمید میرزاده رئیس دانش��گاه آزاد و محمد صافی 
اعضاي هیأت امنای موسسه سما با درخواست بنیاد 
امید و یاری درخصوص تحصیل دانش آموزان افغان 
موافقت کردند.او ادامه داد: براس��اس آن مقرر ش��د 
ترتیبی اتخاذ شود تا همگام با سایر مدارس دولتی 
در راس��تای محقق شدن فرمایش��ات مقام معظم 
رهبری، رئیس جمهوری و مسئولان نظام، تحصیل 
دانش آموزان افغان را فراهم کنند.رجایی خاطرنشان 
کرد: بر این اساس، درخواس��ت شد تدابیری اتخاذ 
شود تا این دانش آموزان تحت پوشش مدارس سما 
)مدارس وابسته به دانشگاه آزاد اسلامی( قرار بگیرند.

 وزیر علوم:  منفی شدن رشد علمی را
 تایید نمی کنم

 بورسیه های رد شده
 با هزینه شخصی تحصیل می کنند

ش�هروند| محم��د فره��ادی در برنام��ه »نگاه 
یک« شبکه یک حاضر شد و عملکرد وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری را تشریح کرد و به پرسش های 

حوزه آموزش عالی پاسخ گفت.
محمد فرهادی درباره نامه ۴ هزار استاد گفت: این 
نامه را در سایت ها دیدم. امضا ندارد و بعد هم مطالب، 
طوری اس��ت که تناقض هم در آن دیده می شود و 
مشخص نیست چه کسی این را نوشته است. به هیچ 

وجه منفی شدن رشد علمی را تأیید نمی کنم.
او اظهار کرد: براس��اس آمارهای جهانی از  س��ال 
۲۰۰۱ تا ۲۰۱۴ رتبه تولید علم ایران در جهان از ۴۱ 
به ۱۵ رسیده است. در آمار شاخص سرمایه انسانی 
که مجمع جهانی اقتصاد آن را منتشر می کند، ایران 
در  س��ال ۲۰۱۵ از میان ۱۲۴ کش��ور جهان، رتبه 
هشتادم را از آن خود کرد. این در حالی است که در 

 سال ۲۰۱۳ در رتبه نود و چهارم جهان قرار داشتیم.
او در بخش دیگ��ری از این برنام��ه درباره پرونده 
بورس��یه ها گفت: کار بررس��ی این بورسیه ها تمام 
شده و بیانیه نهایی شان هم داده شده است. در این 
بررسی ها جلوی تحصیل ۳۹ نفر گرفته شد و البته 
جمعی از افراد بورسیه گزینش نشده بودند و حدود 
۶۰۰نفر نیز از دانشگاه ها پذیرش نگرفته بودند. قرار بر 
این شد افرادی که جلوی تحصیل آنها گرفته شد، با 
هزینه خود تحصیل کنند چراکه دیوان محاسبات 
8 مرتبه نامه به وزارت علوم ارسال کرد که تحصیل 
آنان به شکل بورسی ممکن نیست و طبق قانون باید 

خودشان هزینه را پرداخت کنند.
فرهادی در بخش دیگری از سخنان خود درباره 
ادغام دانش��گاه علوم اقتصادی با دانشگاه خوارزمی 
گفت: ای��ن ادغام به مصوب��ه ش��ورایعالی اداری در 
۱۰ س��ال پیش بازمی گردد اما تاکنون تعلل شده و 
این کار صورت نگرفته بود. ادغام دانشگاه خوارزمی 
با بررسی های کارشناسی در شورای گسترش آمد و 
ادغام در این شورا، تصویب شد. اما با چند شرط:  اول 
این که دانش��جویان موجود با همان عنوان دفترچه 
کنکور، فارغ التحصیل ش��وند. دوم این که از تهران 
نروند. این دانشگاه دو سایت دارد؛ یکی در جاده کرج 
و دیگری در تهران در خیابان ش��هید مفتح. یعنی 
دانشگاه خوارزمی هم تهران است هم کرج. اینها در 
تهران می مانند. سوم این که ۳ دانشکده داشتند ولی 
مجموعه این دانشگاه در حد یک دانشکده هم نبود. 
ولی با همین ۳دانشکده ادامه بدهند، کلاس ها نیز 

شروع شده است.
فره��ادی در بخ��ش دیگ��ری از س��خنانش به 
موسسات غیرانتفاعی اش��اره کرد و گفت:  بیش از 
۳۶۰ موسسه آموزش عالی غیرانتفاعی و غیردولتی 
داریم که در ش��ورایعالی انقلاب فرهنگی پیشنهاد 
 ش��ده اس��ت. واژه غیرانتفاع��ی از این موسس��ات 
برداشته شود و تبدیل به موسسات غیردولتی شوند 
تا مردم بتوانند در این موسس��ات س��رمایه گذاری 
کنند.او اف��زود:  در وزارت علوم، ما ۲۶۰۰ موسس��ه 
آم��وزش عال��ی داری��م ک��ه ۱۶۰ مرک��ز عن��وان 
دانش��گاه دارند و باید ۱۰ دانش��گاه برتر را مشخص 
می کردیم. تا این اواخر کاری نش��ده بود. اواخر  سال 
گذشته، شاخص ها مشخص ش��د ازجمله قدمت، 
مقاطع دانش��گاهی، هزینه های علم��ی، طرح های 
تحقیقاتی، ارتباط علمی، تعداد دانشجو و تعدادی از 
شاخص های دیگر، درنهایت ۲۰ دانشگاه برتر کشور 
که خیلی نزدیک بودند، مشخص شدند و از بین آنها 
۱۰دانشگاه به عنوان دانشگاه های »تیپ یک« معین 
شدند و باید ماموریت های جدی تر و مشخص تری 
به خص��وص در تقوی��ت آموزش ه��ای تحصیلات 
تکمیلی داشته باشند. او به شورایعالی برنامه ریزی 
وزارت علوم اشاره کرد و گفت:  این شورا در این مدت،  
فعال تر از گذشته ش��ده اس��ت و ۱۵ برنامه درسی 
جدید در سطوح کارشناس��ی و کارشناسی ارشد و 
دکترای علوم انسانی توسط شورای تحول آماده شد 

و در شورای برنامه ریزی به تصویب رسید.
فرهادی گفت ۵۴ برنامه درس��ی جدید تصویب 
شده که به طور عمده شامل علوم جدید بین رشته ای 

و موردنیاز کشور می شوند.
او با اشاره به این که بیش از ۵۴ درصد دانشجویان از 
رشته های علوم انسانی هستند، افزود:  محدود کردن 
و کاهش می��زان پذیرش داوطلبان در رش��ته های 
علوم انسانی از برنامه های وزارت علوم، تحقیقات و 

فن آوری است.

نتایج بررسی کمیته ویژه پارازیت به علت نامشخص بودن تعداد مراکز و محل های ارسال پارازیت، هیچ گاه اعلام نشد

پرونده ای بی سرانجام به نام پارازیت ها
    ابتکار: دولت یازدهم باید در مسأله ارسال پارازیت ها شفاف عمل کند یا اعلام کند این مسأله را از حیطه نظارت دولت خارج کرده اند و اختیاراتی ندارد

در همایش سراسری چشم انداز حقوق کودک مطرح شد:

کودکان، قربانیان بزرگ صنعت جدید اطلاعات
     وزیر دادگستری: ضروری ترین اقدام توجه به 22 میلیون شهروند زیر 18 سال در ایران است
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ش�هروند| س��ابقه اش به س��ال های کم��ی دورتر 
می رسد. به چند دولت پیش تر. سال های نخست دهه 
8۰ و آغاز ارسال پارازیت  روی امواج رادیویی. سال های 
ابتدایی چندان خبری از نگرانی نبود و خبر یا اظهارنظر 
چندانی درباره تأثیر پارازیت ها بر س��لامت انسان ها و 
سایر زیستمندان شنیده نمی شد. کم کم، نشانه هایی 
از تغییر و تاثیر، کار خود را ک��رد و خبرهایی دراین باره 
شنیده شد؛ اظهارنظرهایی کارشناسی که رنگ و بوی 

رسمی  نداشت. 
برخی از پزش��کان از تاثیرات امواج پارازیتی بر ایجاد 
ناب��اروری می گفتن��د و برخی دیگ��ر از اختلالاتی که 
بر س��لامتی انس��ان ها ازجمله بی حالی، س��ردرد و ... 
داش��تند. حتی برخی از افزایش سقط جنین به دلیل 
تأثیر پارازیت ها حکایت می کردن��د. این اظهارنظرها و 
نگرانی ها، پرونده ای را در دولت هشتم باز کرد که در سه 
دولتی که پس از آن روی کار آمدند هم باز بود اما هیچ گاه 

پاسخی روشن و شفاف برای آن پیدا نشد. 
موضوع پارازیت ها بیش از یک دهه اس��ت که مطرح 
شده و در این سال ها همواره نگرانی هایی را همراه خود 
دیده است، نگرانی هایی که تاکنون هیچ پاسخ رسمی 
جز این که مشکل ساز نیستند به خود ندیده و تبعاتش 
هم از اظهارنظرهای کارشناسی و ابراز نگرانی های فردی 
فراتر نرفت��ه. در ادامه این نگرانی ه��ا، در دولت یازدهم 
کارگروهی برای بررسی تاثیرات این امواج نگران کننده، 
تشکیل شد اما هیچ گاه نتایج بررسی های این کارگروه 
هم اعلام نش��د تا حداقل پرونده پارازیت ها چیزی جز 
ابراز نگرانی های کارشناس��ی در حوزه های س��لامت و 
محیط زیست، گزارشی رس��می و قابل استناد در خود 
ببیند. پرونده بی س��رانجام پارازیت ها در روزهای اخیر 
یک بار دیگر توس��ط معصومه ابتکار باز ش��د و معاون 
رئیس جمهوری دراین باره از نگرانی هایی صحبت کرد 

که درباره این پرونده و وضع مبهم آن وجود دارد. 
او با اش��اره به پیگی��ری دولت یازده��م درباره بحث 
نظارت بر پارازیت ها، از ابهاماتی حکایت می کند که در 
این بخش وجود دارد و یکی از موانع نظارت و پایش امواج 
به شمار می رود. ابتکار اشاره ای به این ابهامات نمی کند 
اما به نظر می رسد این ابهامات آن قدر قوی هستند که 
پرونده پارازیت ها را به پرونده ای باز در چهار دولتی که از  

سال 8۰ روی کار آمده اند، تبدیل کرده است. 
رئیس س��ازمان حفاظت محیط زیس��ت در ادامه با 

اش��اره به این که س��ازمان حفاظت محیط زیس��ت در 
ورود به بحث آثار زیس��ت محیطی ام��واج، اقداماتی را 
برای توانمندس��ازی در بحث نظ��ارت انجام می دهد و 
این رویکردی است که دولت یازدهم با جدیت پیگیری 
می کند، به ایسنا می گوید: »این دولت از ابتدای روی کار 
آمدن به این موضوع توجه داش��ته و ب��ه این منظور در 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات کارگروهی تشکیل 
شد و طی بررسی ها و جلساتی یک متن مشترک تهیه 
شده است.« بس��ته نش��دن پرونده پارازیت ها در این 
سال ها و پرسش های بی پاسخی که باقی مانده اند، خود 
به سوالهایی تبدیل شده اس��ت که چرا پاسخی روشن 
و ش��فاف به پرس��ش خطرناک بودن پارازیت ها داده 
نمی شود. ابتکار دراین باره هم می گوید: »این که موضوع 
را به تش��ویش اذهان عمومی تبدیل کنی��م، فایده ای 
ندارد اما باید موضوع پیگیری شود و دولت یازدهم نیز 
در این زمینه باید ش��فاف پاسخگو باش��د یا اعلام کند 
این مس��أله را از حیطه نظارت دولت خ��ارج کرده اند و 
اختیاراتی ندارد.« س��ال گذش��ته کمیته ویژه بررسی 
پارازیت ها متشکل از وزرای ارتباطات، بهداشت، رفاه و 
سازمان انرژی اتمی تشکیل شد تا مسئولیت اندازه گیری 
سطح سیگنال ها را برعهده بگیرد و گزارشی دراین باره 
تهیه کرده و به رئیس جمهوری ارایه کند. مردادماه  سال 

گذش��ته، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، از تقدیم 
گزارش��ی با محوریت کار تشعشعات به حسن روحانی 
خب��ر داد و از پایان یافتن بررس��ی پارازیت ها در دولت 
حکایت کرد. نتیجه این بررسی ها که حتی به شورایعالی 
امنیت ملی هم ارسال شد، هیچ گاه اعلام نشد و پرونده 
همچنان در ذهن افکار عمومی بی نتیج��ه باقی ماند. 
ابتکار با بیان این که قطعا سازمان حفاظت محیط زیست 
پیگیر این موضوع خواهد ب��ود، درخصوص اعلام اعداد 
و رقم نتایج پایش ها در مورد پارازیت ها هم یادآور شد: 
»کمیته ای خاص برای بحث پارازیت ها تش��کیل شد 
و پایش هایی را انجام داد اما در همان زمان اعلام ش��د 
به دلیل عدم قطعیت و نامش��خص بودن تعداد مراکز و 
محل ها نمی توان اعداد و رق��م را با قطعیت اعلام کرد. 
در آن زمان آقای واعظی که مس��ئولیت را در کمیته به 
عهده داشتند، اعلام کردند در این موضوع نگرانی دارند و 
این امر باید تحت کنترل باشد.« به گفته رئیس سازمان 
محیط زیس��ت، در مس��أله پارازیت ها وزارتخانه های 
ارتباطات و بهداشت مسئولیت دارند اما ابهامی در مسأله 

هست که کار را به این جا رسانده است.
پرونده پارازیت ها دفن شده

هر چند ک��ه ابتکار به نقل از واعظ��ی وزیر ارتباطات 
اعلام می کند که این موضوع نگرانی هایی دارد که باید 

تحت کنترل باشد اما هنوز هم برای برخی از نمایندگان 
مجلس موض��وع پارازیت ها، بحث��ی نگران کننده که 
سلامتی انس��ان ها و سایر زیس��تمندان در شهرهایی 
همچ��ون ته��ران را تحت تأثیر ق��رار بدهد، نیس��ت. 
محمدحسین قربانی، سخنگوی کمیسیون بهداشت 
مجلس، درب��اره پارازیت ها و دلایل ب��از ماندن پرونده 
آن، با لحنی طنزگونه به خبرنگار »شهروند« می گوید: 
»پرونده پارازیت ها که دیگر دفن ش��ده است و خبری 
از آن نیست.« او در پاس��خ به اینکه، پرونده پارازیت ها 
با چه نتیجه ای دفن ش��ده اس��ت، ادامه می دهد: »در 
این باره جلسات متعددی با سازمان انرژی اتمی و وزارت 
ارتباطات برگ��زار کردیم اما تا به ام��روز در هیچ یک از 
جلسات، گزارش��ی درباره تبعات س��وء این پارازیت ها 

دریافت نکرده ایم.« 
او یادآوری می کند که »حرف هایی توس��ط افرادی 
غیرکارشناس زده شده و باعث تشویش اذهان عمومی 
شده اما افکار عمومی باید تابع کار کارشناسی باشد. ما 
گزارش��ی مبنی بر مضر بودن این امواج برای سلامتی 
انسان ها دریافت نکرده ایم. بحث سلامتی انسان ها هم 
به دور از گرایش های سیاسی برای ما حایز اهمیت است 
و در این خص��وص با هیچ فرد یا گروهی ملاحظه کاری 
نخواهی��م کرد. ب��ر همین اس��اس آمادگی ش��نیدن 

حرف های کارشناسی در این زمینه را داریم.« 
سخنگوی کمیسیون بهداشت در پاسخ به این پرسش 
که آیا بررسی هایی انجام ش��ده و گزارش هایی مبنی بر 
بدون مخاطره بودن این پارازیت ها بر سلامتی انسان ها به 
دست کمیسیون بهداشت نرسیده یا چون بررسی هایی 
انجام نش��ده، گزارش هایی هم از آن موجود نیست که 
به دس��ت اعضای این کمیسیون برس��د، می گوید: »ما 
نشست هایی در این زمینه با مسئولان وزارت ارتباطات 
و س��ازمان انرژی اتمی داشتیم. بررسی هایی هم در این 
خصوص انجام ش��ده اما گزارش��ی مبنی بر این که این 
فرکانس ها خطرناک هستند به دست ما نرسیده است.« 
س��ال ها از باز ش��دن پرونده پارازیت ها می گذرد و این 
ماجرا همچنان پایانی برای خود نمی بیند. حتی تشکیل 
کمیته ویژه بررسی پارازیت ها هم به نتیجه دار شدن این 
پرونده کمکی نکرد. شاید خبر طنزگونه ای که سخنگوی 
کمیسیون بهداشت از آن خبر می دهد، همان واقعیت 
تلخی باش��د که پایان پرونده پارازیت ه��ا را به نمایش 

می گذارد. پرونده پارازیت ها بدون نتیجه دفن شد.  

شهروند| همایش سراسری چشم انداز حقوق کودک 
برگزار شد. در این همایش که از وزیر دادگستری تا تعداد 
زیادی از حقوقدانان در آن شرکت کردند، درباره مسائل 
مختلف کودکان صحبت ش��د؛ از ممنوعی��ت ازدواج 
کودکان تا لزوم تش��کیل دادگاه های کودکان و توجه 
بیشتر به وضع حقوقی ۲۲ میلیون کودک زیر ۱8 سال. 

 »مصطفی پورمحم��دی«، وزیر دادگس��تری یکی 
از س��خنرانان این همایش بود. او در این همایش گفت 
که در ایران ۲۲ میلیون شهروند زیر ۱8 سال وجود دارد:  
»این جمعیت جامعه ای بزرگ و تعیین کننده است و اگر 
به انسان، آینده  کش��ور و سرمایه انسانی فکر می کنیم 
ضروری ترین اقدام توجه به این بخش بزرگ و حساس 
اجتماعی اس��ت. توجه ب��ه حقوق ک��ودک و نوجوان، 
توجه به انسان و حیات انس��انی بوده و نوع دیدگاه ها و 
رویکرد ما به حیات انسانی موضوعی است که نمود آن 
در رفتار با کودک و نوجوان مش��خص می شود. مسأله 
کودکان و نوجوان��ان از هر جهت نیازمند توجه، عنایت 
و س��رمایه گذاری بوده و هر چه در این موضوع بیش��تر 
سرمایه گذاری کنیم، اندوخته ای باارزش و بازدهی بالا 
را به دست آورده ایم و این کار هدررفت سرمایه نیست. 

توجه به مسائل کودکان نوعی افزودن سرمایه است.« 
وزیر دادگس��تری ادام��ه داد: »خوش��حالیم که به 
موضوع کودکان و نوجوانان در کش��ور اهتمام می شود. 
خوشبختانه با تش��کیل مرجع ملی حقوق کودک که 
متشکل از همه دستگاه های قوای س��ه گانه مرتبط با 
موضوع کودک و نوجوان اس��ت، اقدامی ارزشمند برای 
س��اماندهی مس��ائل این حوزه صورت گرفته است.« 
پورمحمدی در ادامه از تحقیقات گس��ترده ای در مورد 
ک��ودک آزاری و مش��کلات آن در ۴ نشس��ت علمی و 
تخصصی با حضور متخصصان ادی��ان خبر داد و گفت 
که نتیجه این تحقیقات به زودی اطلاع رسانی می شود:  
»باید اطلاع��ات دقیق از وضع کنونی کودکان کش��ور 
داشته باش��یم تا اگر موارد نادری مبنی بر کودک آزاری 
اتفاق افتاد، بتوانیم با این موضوع به خوبی برخورد کنیم. 
خشونت علیه کودکان وجود دارد اما آمار درستی در این 

زمینه نداریم.« 
او با بیان این که تش��کیل مرجع ملی ک��ودک با این 
گس��تردگی و با این اهتمام و توجه به مسائل مختلف 
حق��وق ک��ودک در جهان نمون��ه کم��ی دارد، گفت: 
»جمهوری اس��لامی ایران عنایت مناسب و در خوری 
را در این زمینه صورت داده اس��ت و این مرجع در کنار 
دستگاه های مربوطه به س��اماندهی مسائل کودکان و 
نوجوانان می پ��ردازد. در حال حاضر هنوز نگرانی هایی 
وجود دارد چرا که هنوز حوزه هایی هس��تند که در آن 
اصل آموزش با مشکل روبه رو بوده یا در بعضی موارد با 
نیمه کاره گذاشتن مقاطع تحصیلی ضروری مواجه ایم 

که این موضوع باید مورد توجه قرار گیرد.« 
وزیر دادگس��تری با اش��اره به بحث کودکان مهاجر 
حاضر در کشور ادامه داد: »این کودکان گناهی ندارند و 
با وجود حضور رسمی یا حضور غیررسمی و غیرقانونی، 

آنان نیز در س��رزمین ما بوده و ب��ر دوش ما حق دارند و 
همان طور که مقام معظم رهبری فرموده اند؛ هر کودکی 
که در کش��ور ما زندگی می کند، بای��د از حق آموزش 
برخوردار باشد. لذا در مرجع ملی کودک بحث آموزش 
همگان��ی را در نظر داریم و نشس��ت هایی که پیرامون 
این حوزه برگزار می شود، باید تداوم یابد.« پورمحمدی 
گفت: »در این اصل بر این موضوع تأکید ش��ده اس��ت 
که برخی از فرزندان ممکن اس��ت، سرپرست نداشته 
یا سرپرست آنها برایشان کفایت نکند یعنی یا والدین 
بی توجه باشند یا ناتوان از توجه که نسبت به آنها نیز ما 
وظیفه کمک و مساعدت داریم. همچنین در این فصل 
تأکید شده است که اگر به صداقت کودک شک کردید، 
با وی بدرفتاری نکرده و خ��ود را از این تعاون اجتماعی 

محروم نکنید.« 
 »محمدجواد لاریجانی«، دبیر ستاد حقوق بشر قوه 
قضائیه که یکی از سخنرانان همایش چشم انداز حقوق 
کودک در ای��ران بود گفت که یک��ی از قربانیان بزرگ 
صنعت جدید اطلاعات، کودکان هس��تند: »کودکان 
این دوره از لحاظ عدم توانای��ی برای گزینش آنچه که 
می خواهند وضعیت ش��ان خیلی بد تر از گذشته است. 
بنابراین تفکر ما در رابطه با کودکان باید از فرزند شروع 
شود. توجه به حقوق اطفال در تجربه دموکراسی لیبرال 
تقریبا به قرن ۱8 برمی گردد و ش��عاری که حقوقدانان 
در آن زم��ان مطرح کردند حول س��ه محور نگهداری، 
حفاظت و آموزش کودکان بوده اس��ت. اولین مقالاتی 
که در حوزه حقوق اطفال نوشته ش��ده مربوط به قرن 
هجدهم اس��ت و جنبه بین المللی آن هنوز پا نگرفته 
است. همچنین اولین سند بین المللی ما مربوط به  سال 
۱۹۲۵-۱۹۲۴ است که هنوز سازمان ملل تشکیل نشده 
بود و ما اولین اعلامیه حقوق اطفال را به عنوان بیانیه در 
ژنو در آن زمان داشتیم و پس از تشکیل سازمان ملل در  
سال ۱۹۵۵ ما اعلامیه حقوق کودک را داریم که شامل 
۱۰ اصل است و این اصول راهنمای بعدی بین المللی در 

زمینه حقوق کودک است.« 
 »ذبیح الله خداییان«، معاون حقوقی قوه قضائیه یکی 
دیگر از سخنرانان این نشست بود. او گفت که در لایحه 
حمایت از کودکان و نوجوانان در موارد ازدواج با اطفال 
با رعایت مقررات برای والدین، عاقد و خواستگارمجازات 

پیش بینی شده است. 
او درب��اره تاریخچه حق��وق کودک در ای��ران گفت: 
»ارتکاب جرم توس��ط اطفال و نوجوانان نشان از نوعی 
استعداد و ظرفیت نقض اوامر و نواهی قانونگذار توسط 
این قش��ر دارد که باید به طور مناس��ب ب��ا آن برخورد 
ش��ود. با توجه به این که اطفال و نوجوانان در س��نین 
رش��د و یادگیری هس��تند هر گونه برخورد نسنجیده 
با آنها موجب می ش��ود این رفتار ها در آنها پایدار شود 
لذا برخورد با اطفال باید متمایز از بزرگس��الان باشد.« 
خداییان ادامه داد: »در ش��رع مقدس اسلام تاکیدات 
فراوانی درخصوص شخصیت اطفال، تربیت، آموزش و 
نگهداری صحیح کودکان و نوجوانان شده است و حتی 

دستورالعمل هایی درباره قبل از انعقاد نطفه داریم که اگر 
به خوبی این دس��تورالعمل ها اجرا شود، امکان انحراف 

اطفال را نخواهیم  داشت.« 
معاون رئی��س قوه قضائی��ه ادام��ه داد: »همچنین 
در قانون درخص��وص اطفال و نوجوان��ان پلیس ویژه 

پیش بینی شده است و در مورد آنها پیش بینی شده که 
اگر کسی زیر ۱۵ س��ال داشته باشد و جرمی را مرتکب 
ش��ود، فقط می توان به والدینش تس��لیم کرد و اگر از 
۱۵تا ۱8 سال داشته باشد می توان قرار کفالت، وثیقه یا 

نگهداری در کانون اصلاحات تربیت قرار داد.« 

یادداشتخبر

من مصداق بارز مقاومتم

حالا درست موقعی که نان بربری ساده در محله 
ما ناگهان به قیمت ۱۲۰۰ تومان رس��یده، ش��عبه 
محترم تأمین اجتماعی هم س��از مخالف می زند و 

حقوق ماهانه بازنشستگی مرا برقرار نمی کند.
اگر بخواهم دقیق تر بنویسم، راستیتش این است 
که این ش��عبه مرا به گروگان گرفته است. یکی در 
بلخ گناهی کرده و من در شوشتر قرار است گردن 
زده شوم. این ش��عبه بیمه، حتی دفترچه درمانی 
مرا هم تمدید نمی کن��د و به همین دلی��ل از روز 
بازنشستگی تا به حال، تمام هزینه های درمانی ام را 

آزاد می پردازم.
من ی��ک روزنامه ن��گارم که با اس��تفاده از قانون 
س��خت و زیان آور حرف��ه خبرنگاری توانس��ته ام 
پس از ۵ س��ال دوندگ��ی حکم بازنشس��تگی ام را 
بگیرم، یعنی همانی که می گویند ماراتن. من یک 
قهرمانم که در این اوضاع وانفسا از دی ۹۳ تاکنون 
از هیچ جا حقوق نمی گی��رم، تأمین اجتماعی هم 
حقوق مستمری مرا برقرار نمی کند اما هنوز سرپا 
هستم و زندگی می کنم. من ش��خصا با مقاومتی 
که بدون هرگونه حقوق ماهانه در برابر مش��کلات 
می کنم، یک پشتوانه قوی برای مذاکره کنندگان 
کشورمان در لوزان و بقیه جاها هستم. من مصداق 
بارز اقتصاد مقاومتی هس��تم. وقت��ی مدیرانمان با 
ذره بین دنبال ردپای گم شده های  هزار میلیاردی 
می گردند، خودم��ان ماه ها پول ب��ه خانه مان وارد 
نمی شود و مشتاقانه و خوشحال همچنان مقاومت 
می کنیم. غربی ها ما را از جنگ نترسانند. ما بدون 
درآمد ماهانه نان می خریم؛ بربری ۱۲۰۰ تومان. با 
نان دان��ه ای ۱۲۰۰ تومانی که ما می خوریم آن هم 
بدون حقوق ماهیانه معلوم است که نه ۱+۵ حریف 
ما می ش��ود نه ۵۰+ ۱۰۰ .اصولا گاهی وقت ها یک 
بازنشسته به این نتیجه می رسد که وقتی بازنشسته 
شد، بهتر است یک راس��ت به سمت بهشت زهرا 
برود چون همین جوری به ط��ور عادی از زمانی که 
حکم بازنشستگی را به دس��تش می دهند، دو ماه 
طول می کشد تا کارهای اداری برقراری مستمری 
انجام ش��ود چون در ش��عبه های تأمین اجتماعی 
معمولا ع��روس رفته گل بچینه.بازنشس��ته بینوا 
وقتی هم شکایتش را به کسی می گوید و پیگیری 
می کند، در جوابش می گویند مهم نیس��ت، بیمه 
تمام حق��وق ماهانه ات را الان پس ان��داز می کند و 
بعدا یک جا می پردازد. همین مان کم بود که بیمه 
هم بانکدار ش��ود و پول ما را پس ان��داز کند.و من 
همچنان بیخیال و صبور و بیع��ار و بیکار به کتاب 
خواندن و چایی خوردن مشغولم. راستی ۲۰۶ مدل 
8۴ فرانسوی فروشی داریم؛ کسی خریدار است یا 
نه؟ ۱۰ س��ال تخفیف بیمه دارد، طرح ترافیک هم 
دارد. عقب، جلو، وسط، بغل، زیر، رو، تو، بیرون همه 
سالم. لاستیکا نو، روکش صندلی اوف ف ف ف، قفل 
فرمان دارد، دست خبرنگاری بوده که صبح می رفته 
به روزنامه و شب برمی گشته خانه. کارکرد ۱۲۳ هزار 
کیلومتر. لطفا چانه نزنید و قیم��ت بالا بخریدش 
که تو محله ما بربری ۵۰۰ تومان��ی از فروردین ۹۴ 
ناگهان ش��ده ۱۲۰۰. تا حقوق بازنشستگی برقرار 
شود معلوم نیست چند ماه طول بکشد، پس لااقل 

ماشین بفروشم و با پولش بربری بخرم.

نخس��تین تجربه برگزاری آزمون اس��تعدادیابی و تبدیل وضعیت استخدامی 
کارکنان، توسط بانک ش��هر و به صورت همزمان در سراسر کشور صورت گرفت. 
به گزارش مدیریت امور ارتباطات و روابط عمومی بانک ش��هر، نخس��تین آزمون 
استعدادیابی و تبدیل وضعیت اس��تخدامی کارکنان بانک شهر در ۵حوزه تهران، 
مشهد، اصفهان، ش��یراز و تبریز به صورت همزمان با هدف انتخاب نفرات مناسب 
و شایسته برای تصدی پست های کلیدی و حساس، ایجاد فرصت بهبود و تدوین 
نظام مدیریت اس��تعدادها، و همچنین تبدیل وضعیت استخدامی کارکنان واجد 

شرایط از موقت به دائم برگزار شد . 
حس��ین مظلوم، معاون توس��عه منابع انس��انی این بانک در حاش��یه برگزاری 
این آزمون اظهار کرد: میانگین س��نوات خدمتی داوطلبین برای ش��رکت در این 
آزمون  ۴۶ماه و میانگین سن داوطلبین ۳۱س��ال تعیین شده بود. وی با اشاره به 
واجدین شرایط در آزمون استعدادیابی افزود: ۹۶درصد از واجدین شرایط، شامل 
کارکنان قراردادی تمام وقت با مدرک تحصیلی کارشناس��ی و بالاتر بدون در نظر 
 گرفتن سوابق خدمتی و شرایط س��نی بوده اند که در فرآیند شناسایی استعدادها 

حضور داشتند.

 برای نخستین بار در کشور
 استعدادهای بانکداری در بانک شهر شناسایی شد

ویژه

رئیس کل بانک مرکزی طی نامه ای به مدیرعامل بانک صادرات ایران از زحمات 
روابط عموم��ی این بانک تش��کر و قدردانی کرد. به گ��زارش روابط عمومی بانک 
صادرات ایران ، دکتر س��یف با ارسال نامه ای به اسماعیل لل ه گانی مدیر عامل این 
بانک از زحمات و تلاشهای روابط عمومی یاد شده که به صورت فعالانه در جلسات 
شورای اطلاع رسانی و تبلیغات شبکه بانکی شرکت داشته تشکر نمود . در بخشی 
از این نامه آمده اس��ت : ...طی سالیان گذش��ته، بانک مرکزی با هم افزایی شبکه 
بانکی تلاش گسترده ای را درجهت انسجام بخش��یدن به فرآیند اطلاع رسانی و 
تبلیغات آغاز کرد و تلاش در جهت تدوین ) دستور العمل شورای اطلاع رسانی و 
تبلیغات نظام بانکی ( در ۲ فصل ۱۰ ماده و ٧ تبصره که برای مدیران عامل بانکها 
ارسال شده است، در جهت تقویت این هم افزایی و استفاده از ظرفیت شبکه بانکی 

در راستای تنویر اذهان عموم از خدمات بانکها بوده است .
بدی��ن لح��اظ ،مرات��ب تش��کر و قدردانی ای��ن بانک را از تش��ریک مس��اعی 
 مدیر روابط عموم��ی آن بانک اعلام م��ی دارد که با حضورش��ان در )اتاق فکر( و

  اجرای دس��تور العمل یاد شده جهت هم اندیشی برای حل مسائل مبتلا به بانکها 
مساعدت نمودند.

 تقدیر رئیس کل بانک مرکزی
 از روابط عمومی بانک صادرات ایران
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